
ŘEŠENÍ 

♥ 

2. 

a)  asi – částice, když – spojka, náruč – podstatné jméno, šafránových – přídavné jméno, okolí 

– podstatné jméno, samozřejmě – částice, týdně – příslovce, odněkud – příslovce, zase – 

příslovce; 

b)  to – ukazovací, mně – osobní, vy – osobní, mně – osobní, to – ukazovací, ně – osobní, něco 

– neurčité, nich – osobní, každé – vymezovací, to – ukazovací, nějaký – neurčité, nikdo – 

záporné, nikomu – záporné; 

c)  pětadvaceti – základní, dva – základní, několikeré – druhová, jednou – násobná, několik – 

základní. 

 

3. 

Slovesný rod činný:                                          

češeme, budeme psát, se řízl, se vrátili, se zhoršilo; 

Slovesný rod trpný: 

a) Opisné pasívum – byla svolána, bude zařazen, byl natřen; 

b) Zvratná podoba slovesa – se myje, se maže, se rozšířila, se dobývá, se pokryly, se 

skladuje. 

 

 

4. Slovesný vid: 

a)  dokonavý: minout, zavolat, prodat, říci, prohlásit, doplavat, otesat, rozsvítit, usednout, 

odlomit, propít, usušit, načernit, zlevnit, ztenčit; 

b) zbývající slovesa vyjadřují vid nedokonavý. 

 

6. Ani jedna možnost není správná. 

 

7. Odpovězte na otázky: 

a) ve 3. osobě jednotného i množného čísla se neužívají tvary slovesa být, jsou vyjádřeny 

pouze příčestím minulým, např.: přišel/přišli, zpíval/zpívali, … 

b) přítomný tvar sloves dokonavých vyjadřuje čas budoucí: zavolá, nakreslí, doplave,… 

c) 3 tvary: byli bychom, museli, smát se 

d) trpný rod vyjadřují všechny slovesné tvary: se prodávají, se vysílají zvratnou podobou 

slovesa; byli odměněni, byl vytvořen – opisným pasívem. 

 

9. Přechodníky 

Společné: 

V obou sloupcích jsou tvary pro rod mužský, ženský a střední a množné číslo; 

Liší se: v prvním sloupci jsou tvary přechodníku přítomného (tvoří se obvykle od sloves 

nedokonavých), ve druhém sloupci jsou tvary přechodníku minulého (tvoří se obvykle od 

sloves dokonavých). 


